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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani.

Az interpelláció címzettje az egészségügyért viselt felelősségi körében: Dr. Kásler Miklós, emberi 
erőforrások minisztere

Az interpelláció címe: "Miért vártak éveket?"

Tisztelt Miniszter Úr!

„Drasztikus béremelést kell biztosítani mind az egészségügyi mind a nem egészségügyi
végzettségű szakdolgozók esetében.”

Ezzel a mindenki számára fontos és támogatható tételmondattal nyújtottuk be a 2018. évi 
költségvetéshez az egészségügyi témájú módosító javaslatunkat korábban. Ebben is egyértelművé 
tettük, hogy az egészségügyi béremelést az egészségügyben dolgozó szakdolgozók esetén is végre 
kell hajtani, függetlenül attól, hogy egészségügyi végzettséggel rendelkeznek-e vagy sem. Az 
egészségügy rendbetétele szempontjából ez - az orvosok béremelése mellett - alapvető jelentőségű.

Az MSZP ezen módosító javaslatát két évvel ezelőtt nyújtotta be, már a 2018. évi költségvetési 
javaslatnál is egyértelműen állást foglalt amellett, hogy az egészségügyi szakdolgozók bérét 
rendezni kell. Ma már minden egészségügyi érdekképviselet, szakmai szervezet hangosan követeli 
ezt.

Természetesen a módosító javaslatunkat a Fidesz-KDNP többség leszavazta. Azonban most, a 2020.
évi költségvetés kapcsán mégis azt kell tapasztalnunk, hogy gyakorlatilag ugyanakkora összeget 
javasol a Kormány az egészségügyi szakdolgozók béremelésére, mint az MSZP javasolt kettő évvel 
ezelőtt. És ha megnézzük a költségvetés indokolását, akkor ezt majdnem ugyan azzal az 
indokolással teszi. Az MSZP és a Kormány által benyújtott javaslatok között az egyetlen különbség,
hogy az MSZP egy nagyobb mértékű béremelést akart már 2018-ban, mint a Kormány akar 2020-
ban és nagyobbat, mint a Kormány által folyamatosan hangoztatott 72%-os béremelés, amely 
béremelés 2/3-át egyébként 2020-ra végre akarják hajtani.



A béremeléssel azonban 2 évet késtek! Minden kamara, szakmai szervezet képviselője azt követeli, 
hogy sürgősen lépjenek. Legalább így több éves késlekedés után.

A késlekedésük pedig azzal járt, hogy jelenleg:

- legalább 26 ezer szakdolgozó hiányzik az egészségügyi ellátórendszerből, 

- az egészségügyi szakdolgozói végzettséggel rendelkezők mindössze 42%-a dolgozik a 
szakmájában, 

- a fiatal szakdolgozók nagyobb része nem vesz részt a betegellátásban, 3/5-ük nincs a pályán, a 
végzettek több mint fele egyáltalán nem áll a szakmájában munkába. 

Mindez köszönhető annak, hogy késlekedtek a béremeléssel.

Az egészségügyben dolgozók megtartása érdekében az erkölcsi megbecsülésen túl jelentős anyagi 
elismerésre is szűkség volna.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Miért vártak ennyit az egészségügyi szakdolgozók béremelésével? 

2) Tekintettel az egészségügyi szakdolgozók elképesztő hiányára, miért nem hajtják végre a 
tervezett béremelésüket azonnal?

3) Miért szavazták le az MSZP két évvel ezelőtti javaslatát, amikor az egészségügyi szakdolgozók 
béremelését sürgettük és erre irányuló módosító javaslatot nyújtottunk be? 
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